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De Nederlandse UNIFIL Vereniging (NUV)
is in 1999 opgericht en is in principe al
leen vóór Unifillers, Dutchbatt en Dutch
Infantry Coy en hun familieleden. De NUV
heeft zich voor de periode 2016-2020 het
volgende ten doel gesteld:
 
Saamhorigheid
Saamhorigheid werd in Libanon als een
groot goed ervaren en is de basis van
onze vereniging. De NUV ondersteunt dit
door ontmoetingsmomenten te organi
seren of te ondersteunen met faciliteiten.
SHARING MOMENTS! Lid zijn van onze
vereniging moet voelen als ‘thuis’
komen, verbonden met ‘toen en nu’. Het
‘wij-gevoel’ straalt trots uit, versterkt de
onderlinge band en heeft een duidelijke
en positieve uitstraling naar onze omge
ving. Het draagt bij aan de herkenning en
erkenning van UNIFIL als missie en ons
zelf als UNIFIL veteranen. Iedere vijf jaar
wordt door de NUV een grote landelijke
reünie georganiseerd.
 
Informatie en communicatie
Het is belangrijk om onze missie op de
kaart te houden en te bewaren voor de
toekomst. De NUV streeft naar een genu
anceerd beeld van de missie, haar vete
ranen en hun ervaringen. Goede contac
ten en samenwerking met de pers/me
dia, Defensie, ons eigen 44 Pantserinfan
teriebataljon RI JWF, organisaties voor
veteranen en bijv. militaire musea zijn
essentieel. Het verenigingsblad Dubbel
Vier verschijnt eens per drie maanden en
wordt breed gelezen! De vereniging
heeft een eigen website en is actief op
sociale media. Actueel nieuws over acti
viteiten, veteranendagen en veteranen
in het algemeen dragen bij aan verbon
denheid. Er is een factsheet ontwikkeld
met achtergrond en informatie over de
missie. De ambitie is om in de komende
jaren te zorgen voor een database met
gegevens, feiten/gebeurtenissen, na
menlijsten, kaarten, foto’s van posten en
materieel en mensen, etc.
 
Belangenbehartiging
De NUV zet zich in en komt, indien nodig,

op voor de belangen van de Unifiller.
Binnen de mogelijkheden die het be
stuur heeft, informeert de NUV instanties
zoals Defensie, de IGK (tevens belast met
veteranenzaken), de defensieombuds
man, politici, organisaties voor vetera
nen etc. en stelt als dat nodig is de speci
fieke omstandigheden van onze vetera
nen aan de orde. We willen luisteren naar
dat wat er leeft en goede, functionele
contacten hebben met onze leden en alle
betrokkenen. De ambitie is om in de ko
mende vijf jaar uit te groeien tot DE be
langenbehartiger van én voor alle Unifil
lers.
 
Representatie
De NUV komt binnen haar mogelijkhe
den op voor de belangen van Unifillers.
Daarbij streven wij naar herkenning, er
kenning en waardering. Periodiek over
leg vindt plaats met het Ministerie van
Defensie, de Politiek, RI JWF, het Vetera
nen Platform (VP), het Veteraneninsti
tuut (VI), De Basis, gelijkgestemde vete
ranenorganisaties, het VFonds, het Ne
derlands Instituut voor Militaire Historie,
etc.
 
Herdenken
De negen oud collega’s, wier namen op
het UNIFIL monument in Havelte staan,
hebben tijdens onze missie het hoogste
offer gebracht, hun leven. Unifillers heb
ben daar het diepste respect voor. Zij en
hun families/nabestaanden verdienen
voor altijd ons respect en onze aandacht.
Nabestaanden worden meer betrokken
bij activiteiten. Wij geven zichtbaar blijk
van respect door bij de jaarlijkse herden
kingen in Amsterdam, Loenen en bij het
Monument te Havelte als eenheid of de
legatie aanwezig te zijn. Betrokken, trots
en representatief! Unifillers worden in
toenemende mate gevraagd om te fun
geren als erewacht bij een uitvaart met
veteranen-eer van een overleden Unifil
ler.
 
Ondersteuning
Het Landelijk Zorgsysteem Veteranen
(LZV) kent een nuldelijnsondersteuning
component. Het VP is opgedragen de
nuldelijnsondersteuning uit te voeren en
voor de toekomst te verankeren. Nulde
lijnsondersteuning is steun dichtbij, ka
meradenhulp. Unifillers die dus andere
Unifillers helpen. De NUV kent een lande
lijke dekking van nuldelijnsondersteu
ners. Op de website en in de Dubbel Vier
staat een overzicht van onze nuldelijns

ondersteuners. De ambitie is om de ko
mende vijf jaar de nuldelijnsondersteu
ning meer bekendheid te geven.
 
Bestuursleden NUV
 
Voorzitter:  Yeb-Jan Joustra
voorzitter@unifilvereniging.nl
 
Vice-voorzitter: Sjaak Duine
 
Secretaris:  Verdi van Hilten
secretaris@unifilvereniging.nl
 
Penningmeester en ledenadministratie:
Sjak Neelen
penningmeester@unifilvereniging.nl
Ericalaan 16
6086 CV  Neer
Tel. 06-21535205
 
Lid bestuur (Merchandising en activitei
ten) Berry Diestelhof
merchandising@unifilvereniging.nl
tel. 0575-520435
 
Lid bestuur (activiteiten): Joop Hoek
activiteiten@unifilvereniging.nl
Tel. 06-54631686
 
Commissieleden NUV
 
Redactie Dubbel Vier
redactie@unifilvereniging.nl
 
Sociale Media – Hans van Lent
 
Ceremonieel – Erik van Till
 
Nuldelijnszorg en Sociaal Fonds – Cees
van Ingen, Sjaak Duine
 
Commissie van Beroep – Fred Krijnen,
Marvin Kuiper, Jan van Halen
cvb@unifilvereniging.nl
 
Webmaster www.unifilvereniging.nl
Bart van Lier, Pieter Mielen, Sjak Neelen,
Dick Bronder
webmaster@unifilvereniging.nl
 

De activiteiten van de
NUV worden mede moge
lijk gemaakt door een bij
drage van het vfonds.
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Colofon
Dubbel Vier, uitgave van de Nederlandse
UNIFIL Vereniging
 
Jaargang 17, nr. 4, december 2016
 
Oplage 1.300 stuks
 
Drukker Editoo B.V.
 
Redactie redactie@unifilvereniging.nl
 
Adreswijzigingen
Alleen schriftelijk doorgeven aan:
Ledenadministratie NUV
S. Neelen
Ericalaan 16
6086 CV  Neer
 
Adverteren in de Dubbel Vier
Ondersteun het werk van de vereniging
en adverteer in de Dubbel Vier. De Dub
bel Vier wordt niet alleen thuis door de
leden van de vereniging gelezen, maar is
steeds meer te vinden in openbare en
veteranengelegenheden.  Dat maakt het
nemen van een advertentie des te inte
ressant voor u/uw bedrijf. Laat u informe
ren over de mogelijkheden redactie@u
nifilvereniging.nl en penningmeester@u
nifilvereniging.nl
 
Aanleveren kopij en fotomateriaal
Graag ontvangt de redactie artikelen en
foto’s voor de Dubbel Vier. Bij het aanle
veren van foto’s: graag in voldoende
formaat in verband met de drukkwaliteit.
De redactie behoudt zich het recht voor
ingezonden stukken in te korten of om er
veranderingen in aan te brengen.
 
De artikelen in de Dubbel Vier hoeven niet
noodzakelijkerwijs de zienswijze van het
bestuur weer te geven.
 
Overname artikelen
Overname van artikelen is toegestaan
met bronvermelding en toezending van
een exemplaar aan adres van de secreta
ris.
 
Inleveren kopij voor de Dubbel Vier
De deadlines voor de Dubbel Vier staan
vermeld op de website van de NUV.
 
De deadline voor Dubbel Vier 1-2017
is
 
28 februari 2017

Van de voorzitter
 
 
Beste leden en lezers,
 
Voor U ligt de laatste Dubbel Vier van 2016. Een jaar waarin onze vereniging opnieuw
in ledental is gegroeid; daar zijn we blij mee en trots op! De groei vindt vooral plaats
doordat wij als Unifillers, lid van de NUV, meer en meer maten terugvinden tijdens
bijvoorbeeld (regionale) veteranendagen, de lokale uitreikingen van het Draaginsig
ne Nobelprijs, het samen lopen van De Vierdaagse en andere wandeltochten en ook
via social media.

De NUV biedt daarmee voor steeds meer
Unifillers een vereniging waarin je elkaar
weer ontmoet, samen momenten/ervarin
gen deelt (’Sharing Moments’), een goede
nuldelijns-ondersteuning en samen leuke
activiteiten onderneemt! Dit jaar hebben
er weer meer evenementen, in samenwer

king met steeds meer gemeentes, plaatsgevonden waar veteranen gevraagd is acte
de presence te geven. Unifillers zijn daar altijd bij.
Mede dankzij uw deelname, de inzet van veel vrijwilligers, de samenwerking met ons
Regiment JWF, het VI, het VFonds en andere partners groeit inzet en waardering van
en voor veteranen dagen! Ons blad, De Dubbel Vier wordt meer en meer ook door
gezinsleden gelezen.
 
‘De groei van onze vereniging vanuit vergrijzing’ vraagt van ons als bestuur ook waar
wij ons de komende jaren voor en met onze leden wél en niet op moeten richten.
Op onze website leest u in het beleidsplan ‘NUV 2016 - 2020’ hoe wij ons de komen
de jaren als vereniging willen doorontwikkelen:
http://www.unifilvereniging.nl/images/stories/PDF/2016/beleidsvisie7_1.pdf.
 
In 2019 zal er weer de UNIFIL Reünie worden georganiseerd. Tijdens onze komende
Algemene Leden Vergadering in maart 2017 informeren wij u hierover meer.
 
Ik wens ons allen veel leesplezier en onszelf, onze familieleden en dierbaren een in
alle opzichten mooi en gezond 2017!
 
Met Blauwe Groet,
 
 
 
Yeb-Jan Joustra
Voorzitter
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De Chargé d'Affairs van Libanon, mevrouw Abir Ali neemt de cheque in ontvangst met daarop de opbrengst van de Vriend
schapspin actie. Den Haag, 21 november 2016

Eerste opbrengst vriendschapspin-actie overhandigd
 
Libanon ondergaat al decennia lang roerige tijden door het voortdurende conflicten en spanningen. De afgelopen jaren ook
door de zware gevechten in buurland Syrië. Zowel in Libanon alsook in Syrië zijn de inwoners, vooral ouderen, vrouwen en
kinderen, hiervan de échte slachtoffers. Libanon kent zelf ruim vier miljoen inwoners. Door de crisis in Syrië zijn daar de afgelo
pen jaren ruim 2 miljoen vluchtelingen in Libanon bijgekomen. Voor 400.000 Syrische kinderen wordt een oplossing gezocht
om naar school te kunnen.
 
Om iets te doen aan de huidige vluchtelingencrisis aldaar, is de Nederlandse UNIFIL Vereniging tijdens de Nederlandse Vetera
nendag op zaterdag 25 juni jl. een actie gestart om geld in te zamelen door de verkoop een vriendschapspin NL UNIFILLERS -
Libanon a € 5,-. Ook tijdens verschillende veteranenevenementen daarna is de pin verkocht. De pin is nog steeds verkrijgbaar
via de webshop van de vereniging via www.unifilvereniging.nl
 
De opbrengst van de pin gaat rechtstreeks naar de vluchtelingen in Libanon, in goede samenwerking met de Libanese Ambas
sade in Nederland. Daartoe heeft de Zaakgelastigde en tevens plaatsvervangend Ambassadeur van Libanon, mevrouw Abir Ali,
op 21 november jl. de eerste cheque ter waarde van € 2.700,- in ontvangst genomen van Yeb-Jan Joustra en Erik Kuiper. De
cheque werd overhandigd in Den Haag tijdens de drukbezochte receptie van de Libanese Ambassade gehouden vanwege de
Libanese Onafhankelijksheidsdag.

4



Verbinding
 
Door: Luitenant-kolonel Bert Stam, Commandant 44 Pantserinfanteriebataljon RI JWF
 
Wie had 70 jaar geleden kunnen denken dat wij dit jaar samen met Duitse collega’s
Leeuwarden en Groningen binnen zouden marcheren? Schouder aan schouder
presenteerden we ons aan de inwoners. Ook de veteranen van ons Regiment waren
erbij. Misschien voor iedereen nog een beetje onwennig, maar omdat we de wil
hebben ons te verbinden gaat de samenwerking voortvarend. Als we willen blijven
beschermen wat Nederland dierbaar is, moeten we verbinding zoeken. Verbinding
met NAVO partners en vooral met de samenleving.
 
43 Gemechaniseerde Brigade werd dit jaar onderdeel van de eerste Duitse Pantser
divisie. Je kunt dit zien als een historische gebeurtenis. In de militaire wereld is dit
ongekend.Na de integratie van de Luchtmobiele Brigade in de Duitse Division Schnel
le Kräfte (DSK), wordt nu opnieuw een grens verlegd op het gebied van internatio
nale samenwerking. Nog niet eerder werkten twee landen zo intensief samen bij een
operationele gevechtseenheid van de landstrijdkrachten.

Er bestaat nog geen andere gevechtseenheid van deze groot
te, met deze vorm van integratie van laag tot hoog niveau: een
Nederlandse compagnie met Duits materieel als onderdeel van
een Duits tankbataljon, dat op zijn beurt weer deel uitmaakt
van een Nederlandse brigade, die onder bevel is gesteld van
een Duitse divisie.
 
Beide landen zullen hiermee beschikken over een binationale
gemechaniseerde brigade waarin twee pantserinfanteriebatal
jons geïntegreerd optreden. Als beide landen daartoe geza
menlijk besluiten, kan de brigade worden ingezet in internati
onale operaties, waaronder artikel-5 operaties van de NAVO.
Bij een internationale operatie waaraan Duitsland niet mee
doet, maar Nederland wel, kan Nederland daaraan toch een
bijdrage leveren.
 
Een eerste teken van gezamenlijke inzet is er al. We staan aan
de vooravond van een grote operatie. In Litouwen gaan we
samen met de Duitsers in de enhanced Forward Presence als
eerste bijdragen aan een grootschalige NAVO-opdracht aan
onze oostelijke NAVO grens. Ons Regiment gaat wederom als
eerste naar binnen, net als in Libanon, Uruzgan, Kunduz (met
PTG en RSM) en Erbil in Irak. Toujours en Tète, is niet voor niets
onze Regimentsmars. Altijd vooraan!

Daarnaast nemen we deel aan een grote internationale oefe
ning in Polen; Bison Drawsko, januari – februari 2017. Daarin
trekken we samen op met de Duitsers, maar ook met Amerika
nen, Canadezen, Denen, Esten en Polen; zo’n 4000 militairen.
Het komt aan op de verbinding. Als we weg kunnen blijven van
achterhoede gevechten en culturele verschillen, werken we
succesvol samen.

En dat is nodig in de veranderde wereld. Duidelijk is dat de
stabiliteit en vrijheid die we, in de loop van decennia, in Europa
hebben opgebouwd op het spel staan. Dat voelen wij en in de
Baltische staten is dat gevoel nog veel sterker. Dit is het meer
dan waard om hard voor te knokken. Daarom zijn wij in het
voorjaar aanwezig in Litouwen. Om onze NAVO partner te laten
voelen dat wij ons verbonden voelen met hen.
 
Wij voelen ons verbonden met onze naamgever Johan Willem
Friso en de noordelijke provincies. Binnen ons Regiment heerst
verbondenheid. Met onze traditie, de geschiedenis in Neder
lands-Indië, Libanon, Bosnië, Afghanistan, Irak en vooral met
elkaar. Onze verbondenheid is zichtbaar door het dragen van
ons Blauw Koord. Ons Regiment is als een familie en er is bij ons
altijd plaats voor u.

De kerstdagen zijn bij uitstek dagen waarop we ons verbonden
voelen met familie en vrienden. Maar ook tijden waarin we een
hand kunnen uitsteken naar mensen, die het om wat voor reden
dan ook, niet zo fijn hebben. Omzien naar elkaar; daar gaat het
om in de samenleving. Veteranen, wij, Regiment Infanterie Johan
Willem Friso, willen graag naar u omzien. Ik wens u fijne kerstda
gen en een voorspoedig 2017.
 
Luitenant-kolonel Bert Stam,
Commandant 44 Pantserinfanteriebataljon RI JWF
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Van de penningmeester
 
(Sjak Neelen) Bij het schrijven van dit artikel hebben we 1232 Unifillers in de lijst staan en 65 nabestaanden, donateurs of gratis
verstrekkingen voor de vereniging. Van deze 1297 adressen krijgen deze en de vorige zending 10 Unifillers geen Dubbel Vier
omdat ze de contributie 2016 nog niet hebben voldaan. Bij het samenstellen van de ledenlijst 2017 royeren we deze niet beta
lers van de lijst. De drie nieuwe leden van de afgelopen periode vindt u elders in dit blad genoemd. We heten ze met zijn allen
van harte welkom in onze vereniging.
 
De Unifillers die ons dit jaar zijn ontvallen herdenken we met een in memoriam.
 
We gaan er elke periode prat op dat we zoveel leden aanwas hebben. Dat valt dit kwartaal tegen met een oogst van drie nieuwe
leden, en in het achterhoofd een aantal mensen die het lidmaatschap om diverse redenen hebben opgezegd.

Uw penningmeester Sjak Neelen, temidden van andere Unifillers en
afgebeuld na het volbrengen van de Mallardmars in Zeeland

We hebben in het bestuur reeds diverse malen het thema le
denwerving besproken. Het uiteindelijke antwoord is dat we
niet een pasklare actie of een beleid hebben, die de ledengroei
stimuleert zodat het meetbaar is. Persoonlijk heb ik de indruk
met nieuwe leden: 'actie is reactie'. Als we een grote reünie als
in 2014 (Soesterberg) organiseren of DIN uitreikingen in het
hele land ondersteunen, dan zien Unifillers onze vereniging en
worden ze lid. Ben je niet zichtbaar, en organiseer je niks, dan
droogt het op en zullen we in de toekomst verwelken als vete
ranenorganisatie.
 
Daarom is onze S3 Joop Hoek, die nog diverse activiteiten 2017
in den lande gepland heeft staan, onze nieuwe profeet. Hij zal
met zijn projo’s / apostelen het gezicht van de toekomst zijn
van de vereniging. Wil jij ook onze vereniging meehelpen bij

diverse activiteiten of heb je een wit UN voertuig? Meld je dan aan. We zijn naarstig op zoek naar mensen die in onze missie als
veteranen organisatie geloven.
Sedert 2010 ben ik actief als bestuurslid. We hebben met zijn allen veel opbouw werk gedaan om de vereniging te professiona
liseren. Met veel tijd en moeite zijn we er in geslaagd om de stap te maken naar een volwaardige en democratisch bestuurde
vereniging, waar rekening en verantwoording in het bestuur en naar de leden wordt afgelegd over diverse onderwerpen.
In de tweede helft van het verenigingsjaar drogen de activiteiten telkens op. Naar mijn gevoel zijn we klaar voor de volgende
stap. Er zijn altijd wensen om zaken beter aan te pakken en goed in de markt te zetten. Maar met betrekking tot onze commu
nicatie, Dubbel Vier en ledenwerving moeten nog grote stappen worden gezet. Met meer en nieuwe mensen kunnen we dat
wellicht realiseren. Op dit gebied heerst er al te lang een radiostilte op het net. En dat is niet goed.
 
Reden om u uit te dagen om een bijdrage te leveren aan onze mooie vereniging. Nieuwe plannen te maken voor het nieuwe
jaar 2017 en deze ook daadwerkelijk in de praktijk te brengen. Eerst voor u zelf en dan voor ons allen.
 
Ik hoop u in 2017 te mogen ontmoeten, op een activiteit met een hoog UNIFIL gehalte.
Met blauwe groet,
Sjak Neelen

ALV 25 maart 2017
Vooraankondiging
 
voor in de agenda: de Algemene Ledenvergadering 2017
van de UNIFIL Vereniging wordt gehouden op zaterdag 25
maart. Plaats van handelen: het Marechaussee Musaeum in
Buren.
De agenda van de vergadering wordt later bekend gemaakt.

Welkom nieuwe leden

Noud van den Berk  
Henk Boer  
Rob van Meeteren  

De afgelopen periode hebben weer meer Unifillers de weg naar
de vereniging gevonden. Het totaal aantal leden is ruim boven
de 1.200 gekomen. Onderstaand het overzicht van de nieuwe
leden. Wij hopen dat zij zich snel thuis voelen in de vereniging,
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Reünie Stafwachtpeloton 82-2
Post 7-16
(Jan Leenheer) 30 oktober was het na maanden van voorberei
ding eindelijk zover: de reünie van het Stafwacht Peloton 82-2
Post 7-16.
Het begon met zoeken naar maatjes op Google en dan bellen
of het de bewuste persoon was. Zo heb ik (buiten de maatjes
die ik al terug gevonden had) in totaal 18 man gevonden.
Daaruit kwam het idee om hen weer bij elkaar te brengen.
Vragen waren: Hoe ga je dat doen? en Waar haal je geld
vandaan?
 
Samen met Steve ging ik op zoek naar een ruimte om naar toe
te gaan. Uiteraard niet te duur. Helaas konden we die niet
vinden, totdat Ralph (Emmel) mij met Ronald (Wentink) van de
Dorstige Types in Gorinchem in verbinding bracht. Binnen vijf
minuten waren Ronald en ik het eens en werd alles geregeld.
De financiën: hoe kom je aan geld voor zoiets? De UNIFIL 
Vereniging bleek een potje te hebben. Voor iedere veteraan,
die komt, krijg je een bedrag. Ik heb daar aangeklopt en kreeg
binnen een paar dagen het geld op mijn rekening (dank Joop
(Hoek), Sjak (Neelen) en ook Hans (van Lent)). Het begin was
er… Ook had ik een anonieme gever, die het zo’n reuze idee
vond dat ik mijn maten na 33 jaar bij elkaar wil brengen, dat hij
de catering op zich wilde nemen. Toen had ik genoeg geld bij
elkaar voor een mooie dag.
 
De locatie: de Dorstige Types in Gorinchem, een waanzinnige
plek voor Unifillers, zeker omdat er een UNIFIL museum is. Te
vens onderhouden veteranen er allerlei voertuigen.

De dag zelf: rond 12:00 uur was ik met Ad (mijn buurman) die
foto’s zou nemen aanwezig in Gorinchem. De beamer aanslui
ten aan de laptop voor het afdraaien van mijn eigen dvd van
mijn tijd in Libanon. Rond 13:00 uur kwamen de eerste jongens
binnen lopen met koffie en gebak. De gesprekken kwamen
algauw los. Toen iedereen aanwezig was, heb ik even een
woordje gedaan. Rond de klok van 15:30 uur hebben we op
aanraden van de fotograaf een groepsfoto gemaakt.
Daarna volgde de blauwe hap. Ronald had nog een leuke ver
rassing voor ons in petto: een rondrit in een witte 328 door
Gorinchem.
Een verslag van een waanzinnige dag met de jongens van post
7-16.
 
Tot een volgende keer, Jan Leenheer.
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Weerzien met Libanon, een reünie
 
(Roderick J. Brandse) Op 26 november was er een bijeenkomst op de Basis in Doorn
voor veteranen, die in de afgelopen jaren zijn teruggekeerd naar Libanon. Bart He
tebrij, geestelijk verzorger en reisgenoot, vervulde de rol van gastheer.
Chris Laarhoven, een enthousiaste en toegewijde pleitbezorger van de terugkeerrei
zen, ook betrokken bij de organisatie van deze dag beet het spits af. Hij nam de
aanwezigen mee in zijn ervaringen in Libanon. Toen hij enkele jaren geleden het land
weer een keer bezocht, besloot hij dat meer veteranen deze kans moesten krijgen.
Hij is actief aan de slag gegaan om de reizen vorm te geven, in samenwerking met
de reisorganisatie. Chris vervult daarbij de rol van ‘onze man in Libanon’. Hij is be
trokken bij het maken van de lokale afspraken, regelt veel dagelijkse zaken en bereidt
het programma ook voor. Zonder zijn inzet zijn deze reizen niet mogelijk en zouden
ze ook niet de huidige vorm hebben gehad. Chis kondigde aan dat de reizen in het
voorjaar van 2017 worden hervat. Chris Laarhoven in Libanon

Ambassadeur Hester Somsen in gesprek met Fred Lardenoye,

De kolonel Ludy de Vos, directeur van het Veteraneninstituut,
liet daarop weten dat hij een keer meegaat.
De bataljonsadjudant, Jan Haans, ging kort in op het belang
van terugkeren. Waarom doe je dat? Haans zat bij de eerste
lichting die naar Afghanistan vertrok. In een periode van 4
maanden heeft hij intensief met zijn maten samengewerkt om
daar het kamp op te bouwen. Het is een ingrijpende ervaring
die hem bijblijft. Terugkeren draagt voor hem bij aan het ‘wij
gevoel’.
 
Nederlandse ambassadeur in Libanon
Als speciale gast was mevrouw Hester Somsen aanwezig. Me
vrouw Somsen is in 2013 aangesteld als Zijner Majesteits bui
tengewoon en gevolmachtigd ambassadeur in Libanon,

standplaats Beiroet. Op boeiende wijze werd zij in een tweege
sprek geïnterviewd door Fred Lardenoye. Het gesprek raakte
verschillende onderwerpen zoals de veiligheidssituatie in Liba
non, de spanningen tussen de bevolkingsgroepen en de
vluchtelingencrisis als gevolg van het conflict in Syrië.
Regelmatig vinden er aanslagen plaats met autobommen. Het
gevolg is dat voor de verschillende bevolkingsgroepen er een
onzekere situatie ontstaat. Na de bomaanslag in 2005, waarbij
oud-premier Rafik Hariri om het leven kwam, kwamen er
massale demonstraties, waarin steeds luider werd geroepen
om het vertrek van de Syrische troepen die al jaren lang in Li
banon een een machtsfactor vormen waar de regering geen
invloed op had. Dit leidde tot de Cederrevolutie. Daarmee
kwam er een einde aan de invloed van Syrië in Libanon.
 
Er worden momenteel veel vluchtelingen uit Syrië opgevangen
in Libanon. Dit vraagt veel van de draagkracht van het land. De
regering heeft er voor gekozen om geen grootschalige opvang
te organiseren. De ervaringen op dit punt met de Palestijnse
vluchtelingen hebben tot dit standpunt geleid. De vluchtelin
gen worden nu op vele plekken opgevangen en ondersteund.
Voor de Libanezen is de opvang van vluchtelingen geen uit
zonderlijk fenomeen. Ten tijde van eerdere conflicten in deze
regio zijn Libanezen ook vaak opgevangen in Syrië. Zij beschou
wen dit veel meer als een burenplicht. Wel begint de verhou
ding zoek te raken. In een dorp met 40.000 inwoners verblijft
soms het dubbele aantal vluchtelingen. Het leidt tot druk op
allerlei voorzieningen. Scholen draaien dubbele shifts om zo
veel mogelijk kinderen onderwijs te kunnen beiden. Ziekenhui-
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zen zijn vaak overvol. Ook is de vraag hoe de vluchtelingen in
hun levensonderhoud kunnen voorzien. Er waren altijd al veel
arbeiders uit andere landen aan het werk in Libanon, maar ook
hier is de verhouding zoek. Er komen geleidelijk wel structure
le programma’s op gang.
 
Uit de zaal komt de vraag of mevrouw Somsen in haar rol er iets
van merkt dat zij vrouw is. Dit valt gelukkig erg mee. Bovendien,
zegt ze, ben ik de ambassadeur en dat is een feit. Haar officiële
gesprekspartners weten dat zij de vertegenwoordiger van
Nederland is. In Libanon komt het  patronagesysteem voor. Je
bent trouw aan je clan of familie en als lokale bestuurder moet
je je eigen achterban tevreden houden via diensten en derge
lijke. 
 
Recent is mevrouw Somsen in Libanon geportretteerd in de
documentaire Post Beiroet. Deze documentaire is terug te zien
via NPO2.nl. Vanaf 2017 bekleedt mevrouw Somsen een nieu
we functie bij het Ministerie van Buitenlandse Zaken.

Veteranen weerzien
Het was naast weerzien met Libanon ook weerzien met elkaar,
UNIFIL veteranen met hun aanhang. Om verschillende redenen
kozen zij er in het verleden een keer voor om mee te gaan op
een terugkeerreis. Dat gebeurde bij de respectievelijke reizen
in verschillende groepen. Veteranen, die bij elkaar in groeps
verband hadden gereisd, zagen elkaar weer. Bijzonder was het
kunnen nuttigen van een speciaal voor deze gelegenheid
overgebracht Libanees bier, Almaza.

Bij de gedenkmuur van De Basis te Doorn werden namens WML, de
veteranen en RI JWF 44 PAINFBAT kransen en bloemen gelegd.

Meer informatie over de terugkeerreizen en diverse blogs over
de reizen vind je op www.weerzienmetlibanon.nl. In 2017 vindt
er een jubileumreis plaats, in het kader van 10 jaar Weerzien
met Libanon.
 
Een bijzondere reis, waarop weer zoveel mogelijk posten in het
voormalige Dutchbatt en Dutchcoy gebied worden bezocht.
Op 4 mei 2017 wordt er bij het UNIFIL monument in Tyre een
Dodenherdenking gehouden. Lees voor een uitgebreid pro
gramma van de reis op de website van Weerzien met Libanon.
Tevens vind je daar nadere informatie over de kosten en hoe
je op te geven voor deze reis.
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De Nekaf
 
Menig Unifiller heeft warme herinnerin
gen aan de Nekafs, destijds ingezet in
Libanon. Een aantal Nekafs is bewaard
gebleven en rijdt heden ten dage nog
rond. Sommige in witte UN uitvoering, en
weer anderen in origineel legergroen.
Drie originele Libanon Nekafs zijn be
waard gebleven.
 
We hebben er lang op moeten wachten,
maar het model van de Nekaf in schaal
1:87 van de firma Artitec is onlangs lever
baar geworden. Het is een prachtmodel
geworden, klein maar o zo fijn. In deze
Dubbel Vier een kijkje in de historie van
de Nekaf in dienst van het Koninklijke
Landmacht. 

De Nekaf Jeep (ook kortweg Nekaf) was een Willys M38A1 jeep
die in Nederland werd geassembleerd, aanvankelijk bij 
Nekaf in Rotterdam en later bij Kemper & Van Twist uit Dord
recht. De Nekaf Jeep werd tot in de jaren negentig bij de Ko
ninklijke Landmacht gebruikt. De militaire aanduiding
is M38A1. Het is oorspronkelijk een ontwerp uit 1952 van Wil
lys-Overland en wordt ook wel aangeduid als Willys MD. De
Nederlandse versie wijkt af van de standaard M38A1 door de
kenmerkende bolle richtingaanwijzers aan elke zijkant, die
beschermd worden door een ijzeren beugel.
 
Na de Tweede Wereldoorlog gebruikte de Koninklijke Land
macht aanvankelijk jeeps uit Amerikaanse dumpvoorraden.
Begin jaren vijftig zocht het Ministerie van Oorlog een opvol
ger. DAF ontwikkelde de DAF YA-054 terreinwagen, die echter
te duur werd gevonden. De keuze viel op de Willys M38A1
van Willys-Overland. De totale order bedroeg 4000 stuks. We
gens de economische positie van Nederland werd overeenge
komen dat de voertuigen bij Nekaf zouden worden geassem
bleerd, en dat ook onderdelen van Nederlandse leveranciers
zouden worden toegepast. Om te kunnen voldoen aan de
Nederlandse verkeerswetgeving werden enkele wijzigingen
doorgevoerd; onder andere werden richtingaanwijzers en

Een niet zo witte/schone Nekaf op Post 7-8, na afloop van de winter

stadslichten toegevoegd.
 
De eerste Nekaf Jeep werd op 28 mei 1955 afgeleverd. Aanvan
kelijk leverde Nekaf 55 stuks per week af, maar de fabriek kreeg
het druk met de assemblage voor Simca, en de productie zakte
in naar 27 stuks per week. Drie jaar later werd Nekaf geliqui
deerd en werd de assemblage gestaakt. Er waren toen 5676
stuks afgeleverd. Tussen 1958 en 1962 assembleerde de
Dordrechtse firma Kemper & Van Twist een kleine serie van de
Nekaf Jeep. De naam bleef ongewijzigd. In totaal zijn er circa
7500 exemplaren van dit type jeep gemaakt.
 
In 1962 werd de Nekaf Jeep opgevolgd door de DKW Munga.
Deze sleet echter zo snel dat de al opgeslagen Nekaf Jeeps
vanaf begin jaren ‘70 weer moesten worden ingezet. Ten tijde
van de inzet van het 44ste PAINFBAT in Libanon (1979-1985)
was de Nekaf feitelijk reeds mobilisabel.  Net als menig ander
voertuig in Libanon waren de Nekafs vaak ouder dan hun be
stuuders ……
 
Eind jaren zeventig werden ze opgevolgd door Land Rovers.
De Nekaf Jeeps werden weer opgeslagen. In 1996 ging de Nekaf
definitief uit dienst. Medio 2000, 45 jaar na de invoering, wer
den de laatste M38A1 via de Domeinen afgestoten.
 
(Bron: Wikipedia / Vergane Glorie – de Nekaf)
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Nieuws van de webshop
 
Op de pagina hiernaast is de historie van de Nekaf bij de KL
te lezen. Na lang wachten is het model van de Nekaf van
Artitec leverbaar geworden. Een aanwinst voor iedere ver
zamelaar of een mooie herinnering aan weleer, als kado of
voor jezelf voor in je vitrine. Het model blinkt uit door de
detaillering, zeker gelet op de relatief kleine schaal 1:87
(HO-schaal, bekend van modeltreinen). De Nekaf is lever
baar, evenzo de bijpassende aanhanger van de fabrikant
Polynorm. Deze uitvoeringen zijn te verkijgen via de web
shop van de vereniging.
Voor de echte liefhebbers of verzamelaars: de Nekaf is ook
leverbaar in de legergroene KL uitvoering en in de uitvoering
van de IDF, compleet met machinegeweer.
 
Verder breidt in de webshop het assortissement van het
regiment JWF zich uit. Er is een mooie coin (zie afbeelding)
te verkrijgen, een dasschuif en een JWF zakflacon.
 
Reden te meer om regelmatig de webshop te raadplegen.
De shop is te vinden via www.unifilvereniging.nl. Vele arti
kelen zijn ook op locatie te verkrijgen, zoals in januari bij de
komende Libanondag bij VOC De Treffer in Eindhoven.
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UItreiking Draaginsignes Doetinchem
 
(Verdi van Hilten) Op 10 december jl. werden Draaginsignes Nobelprijs voor de Vrede worden uitgereikt op de locatie van de
Stichting Veteranen Oost-Nederland (SVON) “Spoorzicht” in Doetinchem.
Uiteindelijk hebben acht voormalige militairen uit Doetinchem te kennen gegeven dat ze het draaginsigne persoonlijk uitgereikt
wilden krijgen. Het Draaginsigne Nobelprijs voor de Vrede kan worden uitgereikt aan militairen die in de periode 1948 –1988
onder de vlag van de Verenigde Naties uitgezonden zijn geweest. In dit geval betrof het acht veteranen, die allemaal in Libanon
hebben gediend bij UNIFIL.

De ontvangst van de gasten en hun familie en/of vrienden vond plaats vanaf ca. 11.00 uur en al gauw stroomde het Veteranen
Ontmoetings Centrum vol. Ook was er voldoende belangstelling van andere veteranen, niet zijnde Unifillers. Hiermee wordt
maar weer eens bewezen dat veteraan-zijn een onlosmakelijke band schept.

De plechtigheid werd geopend door de burgemeester van
Doetinchem, Mevrouw J.M.E. Traag. In haar toespraak ging zij
uitgebreid in op het belang van de toekenning van het draag
insigne en het respect wat hiermee wordt getoond door de
Nederlandse samenleving  aan de veteranen die hiervoor in
aanmerking komen. Hierna kreeg kolonel C.A.M. van Eijl het

woord; de kolonel is plaatsvervangend commandant 11 Briga
de Luchtmobiel, tevens Regionaal Militair Commandant van de
regio waar Doetinchem onder valt.

Hij vatte het begin en doel van de missie bondig samen en
complimenteerde de aanwezige veteranen voor hun inzet in
die periode. In die periode was er nog geen sprake van de massa
communicatiemiddelen, zoals die nu de uitgezonden militai
ren ter beschikking staan. Communicatie vond in principe al
leen plaats per brief, waarbij de brieven minimaal één week
onderweg waren (“enkele reis”).

Na deze inleiding werd overgegaan tot de daadwerkelijke
uitreiking, de te decoreren veteranen werden opgesteld en de
burgemeester speldde de draaginsignes op. Na de plechtig
heid was er gelegenheid voor felicitaties en gezellig samenzijn.
Om helemaal in de sfeer te blijven werd er om 12.30 een
heerlijke Libanese maaltijd geserveerd, die bij velen warme
herinneringen opriep. In de loop van de middag werd er af
scheid genomen en gingen de veteranen huiswaarts.

Met deze plechtigheid is aangetoond de goede band die be
staat tussen, in dit geval de Gemeente Doetinchem en de ve
teranen in die gemeente.
De SVON heeft zich van de goede kant laten zien met het or
ganiseren van deze decoratieplechtigheid.
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Draag Insigne Nobelprijs voor
DIC-II 15 oktober
(Verdi van Hilten) Op 15 oktober j.l. vond de uitreiking Draag
Insigne Nobelprijs voor de Vrede plaats in Doorn. Deze keer was
het een eenheid die zich presenteerde nl. Dutch Infantry Coy
rotatie II (DIC-II). Enkele oud gedienden van deze eenheid
hebben zoveel mogelijk oud collega’s benaderd om bij deze
plechtigheid aanwezig te zijn.
Op zaterdag 15 oktober was het dan zover. De ontvangst vond
al vroeg plaats bij het Veteranen Instituut De Basis in Doorn. Ca
35 decorandi verschenen en hadden hun familie en/of vrien
den meegenomen. Het was een geweldig weerzien van oude
bekenden. Ook de kaderleden (o.a. “de CSM Yat Sen Wang”)
werden uiteraard hartelijk welkom geheten. In het begin een
klein beetje onwennig, want van sommige bekenden was het
buikje toch wel wat gegroeid, de haardos wat uitgedund en
verkleurd, maar algauw was de sfeer goed. Er waren erg veel
foto’s en filmbeelden uit die tijd verzameld en er was een
voortdurende foto- en filmpresentatie.
 
De eenheid werd vlak voor 11.00 uur opgesteld. Het Fanfare
korps van de Nationale Reserve verzorgde de muziek en
speelde de bij de ceremonie geëigende signalen, zoals Taptoe,
het Wilhelmus etc.
De Regimentsadjudant 44 Painfbat Regiment Infanterie Johan
Willem Friso, adjudant J. Haans gaf aan iedereen een duidelijke
uitleg over het protocol en de te volgen procedure. Om 11.00
uur arriveerde de Regimentscommandant, lkol N.U. Stam,
vergezeld door generaal-majoor (bd) H.D. Mammen. Generaal
Mammen heeft in 1979 als jong officier in Libanon gediend.
De eenheid werd aan de regimentscommandant gemeld,
waarna die zich tot de aanwezigen wendde met een indruk
wekkende toespraak. Vervolgens kreeg één van de initiatiefne
mers, Herman Ronald Frans, het woord waarbij de goede her
inneringen naar boven werden gehaald, hierbij werd ook ge
wezen op de verzwarende omstandigheden in die periode.
Tenslotte hield aalmoezenier Ronell Bansie-v.d. Hengel een
mooie overdenking.
Hierna werd overgaan tot de daadwerkelijke plechtigheid. Al
lereerst werden drie militairen herdacht, die inmiddels zijn
overleden, d.m.v. het zogenaamde “dodenappèl”. De nabe
staanden kregen de Draaginsigne postuum uitgereikt. Dit was
voor iedereen een zeer indrukwekkend en emotioneel mo
ment. Daarna gingen overste Stam en generaal Mammen over
tot het opspelden van de Draaginsignes aan de overige aan
wezige (oud) militairen. Dit was natuurlijk het moment, waar
iedereen naar had uitgekeken en het was dan ook een mooi
moment. Na de plechtigheid werd het programma voortgezet
met een gezellig samenzijn, waarbij vele verhalen werden
uitgewisseld. Ook werden buiten nog groepsfoto’s gemaakt.
 
Na de goed verzorgde lunch werd het programma ‘s middags
voortgezet door het Fanfarekorps van de Nationale Reserve.
Liefhebbers konden genieten van een schitterend, professio
neel optreden. In de loop van de middag werd het weer tijd om
afscheid te nemen van elkaar en keerde iedereen huiswaarts.
 
Al met al weer een mooie dag om op terug te kijken en van te
genieten.

De nabestaanden van de dit jaar helaas overleden Gino Tirro krijgen het
Draaginsigne uitgereikt.

Unifiller van DIC-II Herman Ronald Frans krijgt het DI Nobel uitgereikt
door de BC 44-PAINFBAT overste Bert Stam
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Van Unifiller, lid van de vereniging en nuldelijnshelper Piet van
Eekelen kregen we een editie toegezonden van de bedrijfs
krant van het bedrijf, waar hij werkzaam is. In het blad is een
artikel opgenomen over Piet's uitnodiging voor Nederlandse
Veteranendag 25 juni jl. Mooi artikel geworden! De redactie
houdt zich altijd aanbevolen voor dergelijke publicaties, uit
krant of magazine, waarbij Unifillers betrokken zijn. Stuur je
reactie aan redactie@unifilvereniging.nl 
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Post 7-13 B, waar op 5 oktober 1983 Unifiller Jan Hoiting om het leven kwam bij een wapenincident (zie elders in deze D4 de memorial). Foto: Tomasso

Post 7-16, van het Stafwachtpeloton (zie elders deze D4 voor de reünie van lichting 82-2). Datum en maker foto onbekend
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Veteranendag te Hengelo 24 september
(Joop Hoek) Nadat we bij Hans van Lent in Arkel alle spullen hadden ingeladen zijn
we op vrijdag 23 september vertrokken naar Hengelo. Na een rustige rit hebben we
midden op het plein voor het stadhuis ons kampement opgebouwd. Na een gezel
lige avond en een “goede nachtrust” midden in het centrum hebben we de volgen
de morgen de rest van de vrijwilligers ontvangen en Herman met zijn dieplader met
voertuigen om vervolgens het kampement inclusief roadblock en voertuigen verder
op te bouwen.

We hadden deze dag fantastisch weer en
de promotie van de gemeente had suc
ces, zeer veel veteranen, gezinnen met
kinderen en oud Unifillers kwamen op dit
evenement af. In een grote tent kregen
een aantal Unifillers de DIN uitgereikt
door de burgemeester en na de blauwe
hap kwam een ieder gezellig langs op het
kampement waar op dat moment ook al
veel andere burgers waren toege
stroomd.
 
Jan-Arie met zijn YA 328 had het druk met
het verzorgen van rondritten en bij de
waterspoelbakken konden de kinderen
legervoedsel komen eten.

Aan het einde van de dag alles weer ingeladen, patatje gegeten en weer de lange weg naar Arkel en dan naar huis gereden. Het
was voor iedereen weer een zeer lange en positieve dag. Langs deze weg wil ik nogmaals de vrijwilligers en natuurlijk Herman
de chauffeur bedanken voor hun inzet deze twee dagen.

UN Peacekeeping factsheet
Fact Sheet as of 31 August 2016
Peacekeeping operations since 1948: 71
Current peacekeeping operations: 16
 
Personnel
Uniformed personnel: 100,019 (as of 31 August 2016)
Troops: 85,442
Police: 12,885
Military observers: 1,692
Civilian personnel: 16,471 (as of 31 July 2015)
International: 5,256
Local: 11,215
UN Volunteers: 1,559 (as of 31 August 2016)
Total number of personnel serving in 16 peacekeeping operations: 118,792
Countries contributing uniformed personnel: 123
Total fatalities in current operations: 1,731
Total fatalities in all peace operations since 1948: 3,508
 
United Nations Interim Force in Lebanon (UNIFIL)
In Lebanon since March 1978
Strength: 11,345 total, including:
Uniformed personnel: 10,490
Troops: 10,490
Civilian personnel: 848
International civilians: 257
Local civilians: 591
Fatalities: 312
Approved budget (07/2016 – 06/2017): $488,691,600

Wij houden u graag op de hoogte van het
huidige UNIFIL en indien van toepassing
andere vredesmissies. Zoals iedereen weet,
is UNIFIL per heden nog altijd aanwezig in
Zuid Libanon. 
De sterkte van de vredesmacht is tegen
woordig ruim 10.000 militairen, afkomstig
uit verschillende landen. Het totaal aantal
omgekomen UNIFIL personeel, militairen
en burgers, was per eind augustus 312.  
 
UNIFIL is inmiddels een van de langstlopen
de VN vredesmissies, Alleen UNICYP (op
Cyprus, sinds 1964) en de waarnemings
missies UNDOF en UNTSO (beiden in het
Midden-Oosten) lopen al langer.  
 
In the service of peace, toen en nu
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Traditieweek 44 Painfbat 
 
(Herman Ronald Frans) Een drukke week (27 t/m 30 september 2016) voor de Neder
landse UNIFIL Vereniging en  44 Painfbat Regiment Infanterie Johan Willem Friso.
 
Het begon deze week met de nieuwe aanwas. Er waren 44 nieuwe rekruten van 44
Painfbat, die wij traditioneel de verse bollen noemen. De NUV leverde hier een bij
drage aan door in Leeuwarden een Unifiller af te vaardigen die een lezing gaf over
allerlei aspecten verbonden aan de uitzending naar Libanon, zoals opleidingen, het
oorlogsgebied en de menselijke aspecten achter de militair.
Ook werd er stilgestaan bij de negen collega’s, die in Libanon zijn omgekomen.
Vervolgens werd aandacht besteed aan een aantal Unifillers bij wie nog steeds
spanning aanwezig is door een oorlog die in hun hoofd nooit meer is gestopt.

Regimentsdag
Op woensdag 28 september werd door 44 Painfbat voor het
eerst de Regimentsdag in Groningen gehouden. De Regi
mentsdag vond plaats op de Grote Markt in het centrum van
de stad onder het oog van de Martinitoren. Hier waren ‘s och
tends al allerlei soorten (gevechts)voertuigen opgesteld en
toegankelijk voor het publiek.
Alle eenheden van het bataljon, inclusief een detachement
Unifillers marcheerden vanaf het Universitair Medisch Centrum
Groningen door de binnenstad, waar vervolgens het defilé
werd afgenomen op de Grote Markt.

Nadat het bataljon zich had opgesteld werd aan een grote
groep (21) Unifillers het Draaginsigne Nobelprijs voor de Vrede
uitgereikt door de burgemeester van Groningen en de batal
jonscommandant 44 Painfbat tevens regimentscommandant.
De festiviteit werd voortgezet met het afleggen van de eed of
de belofte op het vaandel van RIJWF door 21 (nieuwe) militairen
van 44 Painfbat. De uitreiking DIN en de beëdiging werden met
veel belangstelling gade geslagen door het publiek dat mas
saal was toegestroomd en door familie, vrienden en genodig
den van de militairen en Unifillers aan wie deze eer te beurt viel.
Na deze prachtige dag waren er voor de Unifillers nog meer
activiteiten.
 
Oefening Blauw Koord
Gedurende deze oefening doen de jonge rekruten van het
bataljon gedurende twee dagen en een nacht een militaire
oefening over een afstand van 20 km, waarbij zij posten aan
doen waar meer wordt verteld over de geschiedenis. Zij voeren
onderweg opdrachten en vaardigheden uit, die hen veel infor
matie gaven over de geschiedenis van het Regiment. Als ze
deze oefening met goed gevolg hebben afgelegd, zijn zij ge
rechtigd om het blauwe koord op hun uniform te dragen.
 
De NUV verleent al jarenlang steun aan 44 Painfbat tijdens hun
oefening Blauw Koord, waarbij Unifillers ook enkele posten
bemannen. Zij laten met hun blauwe baret een indrukwekken
de herinnering achter. De trotse Unifillers verlenen graag hun
steun aan het bataljon voor deze proeve van bekwaamheid.
Het bevestigt en versterkt de onderlinge band die er bestaat
tussen UNIFIL en 44 Painfbat RIJWF.
De band tussen 44 Painfbat en NUV is gebaseerd op wederzijd
se samenwerking. Het bataljon heeft mede bijgedragen aan de
totstandkoming van het Draaginsigne Nobelprijs voor de

Regimentsdag Groningen. Foto Jurjen Rozeboom 43 MechBrig

Vrede (DIN). Voorts wordt vanuit het bataljon veel energie
gestoken in de uitreikingen van de draaginsignes door het land.
Het bataljon probeert ons ook op andere manieren te betrek
ken bij activiteiten (oefeningen, schietserie, etc).
 
In deze bedanken wij het Regiment Infanterie Johan Willem
Friso voor hun steun en inzet voor de Unifillers. Wij voelen ons
oprecht betrokken met 44 Painfbat.
Wij kijken al met al terug op een prachtige week.
 

Uitreiking Blauw Koord aan nieuwe militairen 44 Painfbat door
Unifillers
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Libanondag De
Treffer Eindhoven
 
Op zaterdag 21 januari 2017 is er weer de
jaarlijkse Libanondag in VOC De Treffer

in Eindhoven.
De Stichting Veteranen
Brabant zuid Oost en
de Nederlandse UNIFIL
Vereniging nodigen alle
Unifillers van harte uit

om samen gezellig deze dag door te
brengen.
Ook deze editie wordt de bezoekers een
interessant programma geboden. De
Treffer is geopend van 12.00 tot 18.00
uur.
Vanuit de vereniging is de merchandise
stand aanwezig, onder andere met de
laatste nieuwe artikelen waaronder het
pas verschenen model van de Nekaf.
 
VOC De Treffer is gevestigd op de
Smitsstraat 17 te Eindhoven (5611 HM).
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Zevende Mallardmars Zeeland
 
(Patrick van Huffel) Zaterdag 29 oktober 2016 was het voor de 7de  maal dat de
Mallardmars door het wandeltochtcomité van het Bevrijdingsmuseum werd georga
niseerd. De tocht staat in het teken van de herdenking om de slag van de Sloedam.
De betekenis van het woord “Mallard”: Codenaam voor de nachtelijke oversteek in
1944 van het Sloe door Britse troepen van de 156th en 157th Infantry Brigade en
Force Troops (“Bursforce”) van de 52nd (Lowland) Infantry Division om ten zuiden
van de Sloedam een bruggenhoofd te vestigen op Walcheren. Deze operatie begon
2 november en eindigde op 4 november. Tot zo ver de geschiedenis van de Mallard.

Omdat Nieuwdorp niet bij alle wandelaars van groep om de
hoek ligt, is er dit maal ook weer een beroep gedaan op de
Marinekazerne in Vlissingen. Na wat problemen met de namen
lijst aan de poort (dit is door Hans Blommaart, een lid van de
organisatie, na wat heen en weer gebel opgelost).
Na dat iedereen op de kazerne zijn slaapplaats had gevonden
is er besloten om nog een hapje te gaan eten In Vlissingen. De
keuze was gevallen op een  Argentijnse restaurant. Wat later
toch wel wat zwaarder op de maag lag dan gedacht: de reke
ning kwam niet geheel over een met wat de mannen hadden
besteld.

 
Na het ochtendritueel, ditmaal wel met ontbijt, werd er koers
gezet naar Nieuwdorp, waar al een aantal leden van de groep
zaten te wacht op de rest van de groep. Na een bakje koffie
werd er opgesteld  en kon de tocht van 26 km beginnen.
Het eerste stuk bracht ons naar het monument op de Sloedam.
Na een kleine rustperiode werd er bij het monument opgesteld
en de eregroet  gebracht. Daarna werden wij door Detco Ruud
van den Heuvel  afgemarcheerd richting Arnemuiden. Na Ar
nemuiden werd er koers gezet door de Zeeuwse polders naar
de jachthaven Oranjeplaat. Daar werd er gerust en het  11
uurtje gedronken met een mooie toespraak van Sjak Neelen
onder toeziend oog van een fotograaf van het Bevrijdingsmu-

seum. Na deze rust ging het via vliegveld Midden-Zeeland
langs de bosrand naar Lewedorp. Waar in de plaatselijke hore
ca de laatste rustpost was. Daar werd de innerlijke mens ver
sterkt met een kop erwtensoep. Vervolgens werd koers gezet
naar de aankomst. Bij binnenkomst in Nieuwdorp werden wij
door Bas ontvangen.
 
Na nog een paar laatste drankjes werd er besloten om richting
huis te gaan, daar de meeste van ons nog een lange reis voor
de boeg hadden. We kunnen weer terug kijken op een mooie
geslaagde wandeldag. Het weer zat ook mee, in de ochtend
hadden wij nog te maken met mist, maar in de loop van de
ochtend kwam het zonnetje erbij en werd het nog 18 graden.
Het was voor mij een geslaagde dag om met deze groep mee
te mogen wandelen.
Ik hoop jullie allemaal weer te zien bij de start van het nieuwe
wandelseizoen van de Wandelgroep.
 
Bedankt voor de mooie dag,
Patrick van Huffel.

Vierdaagse: bikkels gezocht
De UNIFIL Wandelgroep zoekt nieuwe bikkels, die het aan
durven om in een peloton overwegend blauwe baretten de
101ste editie van de Nijmeegse Vierdaagse te lopen. Deze
zal dit jaar plaatsvinden van 18 tot 21 juli 2017. Onze slaap
locatie zal zoals de afgelopen 10 jaar Heumensoord zijn. Ben
je bereid om een leuk trainingschema te volgen, waarbij je
minimaal 300 km moet afleggen en af en toe een stukje moet
rijden? Tevens zoeken wij een verzorger als vervanging van
Theo Blinderman. Interesse? Neem dan contact op met mij,
Frans-Wim Smits via franswimsmts@msn.com of schrijf je in
via onze website: www.unifilwandelgroep.info
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Memorial voor Jan Hoiting 5 oktober
 
Van ons lid Jan Willem Waitz ontvingen wij het volgende. Op 5 oktober 2016, precies 33 jaar na het noodlottig incident in Liba
non, werd een Memorial gehouden voor Jan Hoiting. Bij een (eigen) wapenincident kwam hij op 5 oktober 1983 op Post 7-13 B
om het leven. Het graf van Jan werd bezocht en Jan Willem hield bij de Memorial een toespraak, die wij graag hier willen
weergeven. 
 
"Geachte aanwezigen, familie, collega  veteranen en betrokken burgers,
 
Namens de familie van Jan heten wij u als kameraden van Jan heten van harte welkom op de memorial voor Jan Hendrik Hoiting,
onze kameraad die vandaag precies 33 jaar geleden om 11.50 uur op tragische wijze om het leven kwam tijdens zijn werkzaam
heden als boordschutter tijdens een roadblock dienst als Unifiller in Zuid Libanon.
 5 oktober 1983, een dag die bij velen van ons altijd is bijgebleven, als familie  en kameraden van Jan. ‘Met de dag nog in zijn hand’ 
staat er op zijn grafsteen gegraveerd, een waar woord, want net voor de middag op woensdag 5 oktober 1983 werd alles anders….

Jan was ingedeeld bij het YP peloton van de Staf Staf Cie in Al
Yatun.  Op maandag 3 oktober werd Jan reeds gestationeerd
met zijn YP bij de A-Cie. Op  5 oktober werd Jan als boordschut
ter YP 408 toegevoegd op  Roadblock post 7.13 Bravo en
draaide hij de dienst mee, die van 12 uur  ‘s nachts tot 12.00 uur
‘s middags zou moeten duren.
Een roadblock of bemande versperring was er om verplaatsing
van gewapende lieden en hun uitrusting onmogelijk te maken.
Onze taak tijdens een roadblock dienst was om personen en
voertuigen  te controleren op wapens , om te voorkomen dat
men deze in ons gebied zou smokkelen.
Jan was een opgewekte en aanvankelijk wat terughoudende
jongen uit het Groningse, en aangenaam in de omgang. Altijd
bereid om te helpen zonder enig weerwoord.
 
Jan kwam in een omgeving, waar velen van zijn collega’s er al
bijna acht maanden op hadden zitten en aan het werk waren
aan de terugtrekking van Dutchbatt. Ook de maand dat er al
veel collega’s reeds naar huis waren gegaan en het bataljon het
met minder man moest bolwerken. Met minder man meer
doen, want dat was het natuurlijk wel, meer diensten , langere
diensten. Wij, de achterblijvers kozen ervoor om bij te tekenen
als beroepssoldaten , want we wilden het goed afsluiten en
hadden geen verplichtingen in Nederland. Naar ik heb begre
pen van een mede collega wilde ook Jan graag weer naar huis.
Tijdens de nachtelijke roadblock duties was er niet altijd veel
te doen en kon ook de verveling toeslaan als er niet veel traffic
was … Je moest natuurlijk wel wakker blijven en blijven
waarnemen en opletten als groep op het roadblock.
 
Wat we vaak ’s nachts deden, was het branden van een olievat
met diesel/benzine en praatten we veel met elkaar als er niets
te doen was. Soms kwamen er schorpioenen op af en bleef je
scherp. Ik herinner mij de heldere sterrenhemel in Libanon en
de prachtige maneschijn, die ons gebied ophelderde in de
nacht. Want post 7.13Bravo lag laag in de wadi, en de post was
omringd met bergen, waaronder ook onze Observatiepost
richting Bayt Lif en DFF-gebied. De weg vanaf Bayt Lif richting
7.13A en 7.13B kon vanaf 7.13C goed onder waarneming
worden gehouden.
 
De 12 uurs diensten waren best lang, maar voor ons was het
routine en we waren gewend lange diensten te draaien. Vaak
maakte ik tussendoor pannenkoeken, gemaakt van broodkrui
mels, melk en eieren, en met suiker was dat een delicatesse als
tussendoortjes.
 

En dronken we frisdrank en water om voldoende vocht binnen
te krijgen, want het werd ‘s morgens weer warm. Naarmate de
ochtend vorderde werd het heet en was je blij als je afgelost
werd en dat je dienst er weer op zat en je zogenaamde klam
boe-meurbaal weer in kon.
 
In ieder geval had ieder zijn taak op het roadblock, dat vaak
bezet werd door 4 a 5 man. En Jan zat zoals eerder gemeld als
boordschutter op de YP. Net voor het einde van de dienst rond
11.50 uur werd alles anders ….
 
Meerdere kogels werden afgevuurd uit een UZI pistoolmitrail
leur van een collega bemanningslid van het roadblock, die het
lichaam van Jan noodlottig troffen…. Al zijn de herinneringen
wat vervaagd, ik herinner me dat ik de YP op klim om Jan te
checken, en na het vasthouden en zien van het roerloze lichaam
van Jan constateer dat hij niet meer leefde. Waarna ik na enig
moment van de YP afspring en mijn persoonlijk wapen (FAL)
tegen een betonnen drum aangooi uit frustratie dat we hem
niet meer konden redden.  Wij waren geen medics en konden
weinig betekenen. Jan was geraakt op meerdere plekken en
helaas was dat fataal. Jan werd getroffen door friendly fire …
 
Ik spreek trouwens hier namens mijzelf en niet namens de
andere collega’s van toen die er ook bij betrokken waren des
tijds. Als een van de betrokkenen destijds wil ik opmerken dat 
collega’s van toen allemaal enorm mee hebben geleefd met
het incident. Het nieuws verspreidde zich snel in het Dutchbatt
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gebied en iedereen was in diepe rouw. Hulde aan elkaar, want
iedereen stond klaar voor elkaar om de eerste momenten te
kunnen verwerken. Peter van Uhm, Gerard Wondergem, Ben
Hendriksen als onze directe officieren van dienst hebben alles
gedaan wat ze toen konden …
 
Kolonel Koster was commandant van het bataljon, en Peter van
Uhm was Cie’s commandant. En 1e luitenant Ben Hendriksen
was toen onze pelotonscommandant. Nu is hij kolonel. Niet te
vergeten Sergeant Overbeek, die ook altijd klaar stond voor de
mannen. Maar alle maatjes, dienstplichtige sergeanten tot
soldaten van het 1e peloton A-Cie die er niet bij waren, maar
net zo van slag ervan waren en enorm betrokken en geschokt
zijn geweest en het heeft ook hen allemaal geraakt.
 
De verslagenheid was groot op de posten van DUTCHBATT. De
vlag ging overal in UNIFIL gebied op halfstok ten teken van
rouw om het heengaan van onze kameraad. Want zo’n gebeur
tenis maakt diepe indruk op elkaar. En het was helaas niet de
eerste keer dat er een collega sneuvelde tijdens onze uitzen
ding …
Ik wil uiteraard het YP peloton niet vergeten te vermelden,
tenslotte kwam Jan uit Al Yatun van post 7.16. Er waren colle
ga’s van Jan die het moeilijk hadden en sommigen hebben het
er nog steeds moeilijk mee. In Naqoura, Zuid libanon, legde de
Force Commander Lt.generaal W. Callaghan de VN-medaille op
de baar. Op dezelfde wijze reikte Kolonel J.J.M. Vos, als Neder
landse contingentscommandant, de Nederlandse herinne
ringsmedaille postuum uit aan Jan.

De hoornblazer van het Ghanese bataljon speelde vervolgens
The Last Post, waarna aalmoezenier Hein Raaymakers Jan in
gebed herdacht. Na de ceremonie, waar ik voor Jan in Naqoura
een van de dragers was, hebben wij als betrokkenen nooit meer
contact gehad met de familie van Jan.
 
Het was het einde van onze aanwezigheid in Libanon als Dut
chbatt bataljon. Ons gebied werd overgenomen door onder
andere de Ieren en aangevuld erna met DUTCHCOY. Het heeft
voor velen van ons 32 jaar en een UNIFIL reünie uit 2014
moeten duren om in contact te kunnen komen met de familie
van Jan.
Wij zijn als Dutchbatters/Unifillers Jan nooit vergeten, en zijn
trots om met hem gediend te hebben, maar ook te realiseren
dat de familie en Jan het hoogste offer hebben moeten bren
gen, en dat het een enorme impact moet hebben gehad.
 

Begrijpelijk en met veel respect voor de familie hebben wij als
veteranen dat ingezien, dat het vele jaren nodig heeft gehad
om weer contact te hebben met elkaar .
 
Uiteraard is er wel eerder contact geweest met het YP peloton,
maar met het betrokken 1e peloton van de A-Cie en andere
Unifillers, die Jan hebben gekend en met hem mee gewerkt
hebben, niet. Daarom zijn wij verheugd om nu samen met de
familie en betrokken veteranen en burgers Jan te kunnen eren
en deze ceremonie aan Jan en familie aan te kunnen bieden .
 
Jan heeft het dik  verdiend.
Jan, wij danken jou voor  jouw inzet voor onze vrede en veilig
heid .
 
Ook met het thuisfront had Jan een goede band, van zijn toe
lage wilde hij een video-apparaat kopen voor zijn ouders. Hij
had zijn koffer al vol zitten met souvenirs en cadeautjes die hij
nog niet naar huis had gestuurd met de veldpost.
 
Het is niet voor niets geweest, wij hebben in Zuid-Libanon zorg
gedragen voor de veiligheid van de locals in onze sectoren waar
wij werkzaam waren als Dutchbatters. We zorgden over het
algemeen voor een veilig gevoel en creëerden commerciële
kansen voor de locals van de dorpen waar we aanwezig waren,
en de dankbaarheid uitte zich al direct na onze uitzending.
 
Na 32 jaar kreeg ik een bericht van een Ierse Unifiller, die onze
sector over hadden genomen. Hij meldde dat wij als Neder
lands bataljon gemist werden en zeer geliefd waren onder de
bevolking en dat wij heel goed werk hebben verricht om erger
te voorkomen binnen het mandaat dat wij hadden.
Soms ook frustrerende momenten gekend, waar ingrijpen
nodig zou kunnen zijn, over all echter een tevreden gevoel over.
 
 
Ik dank iedereen voor de bijdrage die het mogelijk maakt om
deze ceremonie te organiseren. Onder andere de Nederlandse
UNIFIL Vereniging, alle collega veteranen en  betrokken bur
gers.
 
Wij gingen als jongens en kwamen terug als mannen  … We
don’t remember days, we remember moments    
 
Tenslotte  nog aandacht voor Aalmoezenier Hein Raaymakers,
de aal die opviel op zijn witte UN Honda scooter met zwarte
kruisjes. Hij onderhield het contact jarenlang met de familie
Hoiting en bezocht ieder jaar het graf en de familie. En deed
dat voor alle gesneuvelde Unifillers. Een aimabele man die zich
inzette voor de nabestaanden, mooi dat hij dat deed. Helaas is
Hein Raaymakers op 19 oktober 2011 overleden op 85 jarige
leeftijd.
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Gewone mensen, met een bijzondere achtergrond
 
Op 22 juni 2016 werd de regionale Veteranendag Steenwijkerland gehouden. Ons redactielid Erik Kuiper was door het kabinet
van de Burgemeester gevraagd een toespraak te houden. Hij zond ons zijn toespraak, die we graag in dit Kerstnummer willen
opnemen.
 
Burgemeesters, wethouders, veteranen, partners en kinderen,

Dank voor de uitnodiging om hier weer te mogen zijn en u toe te mogen spreken. Ik zeg
weer: want in 2011 was ik hier ook. Op de Veteranendag Steenwijkerland, op de dag van
de onthulling van het Veteranenpad bij de oude kazerne van Steenwijk door generaal b.
d. Ted Meines. Nadien hield hij hier op zijn onnavolgbare wijze een toespraak voor de
veteranen. Afgesloten met: “Veteranen van Nederland, ik houd van u.” Schoolkinderen
uit Steenwijk en omgeving  zouden later die week met hun klas naar de Ridderzaal in Den
Haag gaan tijdens Nederlandse Veteranendag.
Het is een eer hier nu op dezelfde plek te staan en u te mogen toespreken.

Ik wil mijn rede beginnen met een foto, gemaakt eind vorige
maand hier in de regio Steenwijkerland. Zeven vrouwen op een
foto. Zo maar een plaatje, gezellig. Een verjaardagsfeestje, een
vrijgezellenparty wellicht? Echtgenotes, vriendinnen, moe
ders. Ze werken in een Kringloopwinkel, in de beveiliging, voor
de Geneeskundige Dienst en in de zorg. Wat maakt dit portret
nou speciaal voor deze bijeenkomst? Het zijn alle zeven Neder
landse veteranen. In hun militaire diensttijd uitgezonden naar
landen als Bosnië en Kosovo. Als u goed om u heen kijkt van
daag, ziet u een aantal van hen aanwezig hier.
 
Zeven vrouwen. Gewone mensen, maar met een bijzondere
achtergrond. Veteranen gingen, omdat zij er voor gevraagd of
aangewezen werden. Zo is dat nog steeds, militairen zijn nu
bijvoorbeeld op uitzending naar Mali en Afghanistan.

Veteranen zijn jong en oud. Wat verbindt is het namens de
Nederlandse maatschappij te zijn of worden uitgezonden naar
een vreemd land. In dienst van de vrede. Die verbinding onder
elkaar is belangrijk. Vanmiddag is dat hier ook zo. Ik heb het in
2014 en 2015 weer mogen ervaren door mijn deelname aan de
Nijmeegse Vierdaagse, met een detachement veteranen vere
nigd in de Dutch Military Veterans. Jong en oud, door elkaar.
Een foto hiervan ziet u hier achter mij. Ik beschouw mijzelf in
middels als oudere onder de jonge veteranen. De Vierdaagse
lopen als Libanon veteraan samen met onder andere een Af
ghanistan veteraan, die in 1981 tijdens mijn uitzending in Liba
non geboren is. Hij werd liefkozend ‘mijn zoon’ genoemd en ik
werd ‘wandelopa’. Samen veteraan zijn schept een band, een
verbintenis, en in geval van de Vierdaagse samen afzien. Kame
raadschap.
 
Dat had ik ook met mijn gewezen schoonvader, de opa van
mijn kinderen. Opa George. George werd in 1948 naar Indië
uitgezonden met het 41ste Regiment Veldartillerie, toege
voegd aan de 7 december Divisie. Opa was doof. Niet zo gek,
het afschieten van 25 ponders zonder gehoorbescherming
heeft zijn sporen nagelaten. Thuis kon opa niet over zijn erva
ringen vertellen “Jij ook altijd met je oorlog” en “Moet je alweer 

22



De verbintenis was er steeds, soms omrand met scherpe
randjes. Veteranen, die elkaar bevragen: “Wat kan jij nou
meegemaakt hebben? Ik heb drie jaar ….”enzovoorts. En bij
Unifillers onder elkaar: “Wij vingen de kogels voor jullie op.”
Daarvan heb ik steeds gezegd: "Zolang je niet in mijn schoenen
hebt gestaan, kun je er niet over oordelen". En we moeten ook
helemaal niet dit pad op gaan met z’n allen. Oude en jonge
veteranen, zoek de verbinding. Samen sta je sterk. En wat be
treft de jongste generatie veteranen, als ze hun gezicht laten
zien: sta open voor hun verhalen.
 
Er ligt geen passende matrix klaar voor hoe je je veteraan zijn
beleeft. We kennen ze denk ik allemaal, veteranen, die iedere
dag als veteraan opstaan en ook zo weer naar bed gaan, die je
overal tegenkomt. Dan zijn zij er, die er af en toe wat aan doen,
bijvoorbeeld in Wageningen, Den Haag of hier in Steenwijker
land. En zij die het boek gesloten hebben: dat was toen, mijn
diensttijd en nu verder met mijn leven.
 
Daar zitten alle gradaties tussen. Op mijn huidige werk blijk ik
te werken met twee van de jongste generatie veteranen. Daar
kwamen we achter nadat ik iets gezegd had over de aanstaan
de Nederlandse Veteranendag Den Haag 25 juni. De een is
uitgezonden met SFIR 4 naar Irak, de ander twee keer uitgezon
den naar Afghanistan in het kader van ISAF. Beiden lopen niet
met hun veteraan zijn te koop, ze zijn gewoon aan het werk. Ik
heb het ze gevraagd, ze gaan zaterdag niet naar Den Haag.
Vanaf moment 1 is er nu onderling die verbintenis. Zonder dat

naar een reünie?”. Tot zijn groot genoegen zijn we een aantal
keren samen een Indische rijsttafel wezen eten. Onder andere
bij een voornaam Indisch restaurant in Den Haag. Het waren
bijzondere bijeenkomsten, want hij kon daar tegenover mij zijn
boekje open doen over zijn ervaringen in de ruim twee jaar
Indië. En dat ik veteraan was, zorgde voor een verbintenis, een
herkenning. Helaas is George een aantal jaren terug overleden.
 
Mijn uitzending was van november 1980 tot en met mei 1981,
naar Libanon in het kader van de UN vredesmacht UNIFIL. “Een
andere diensttijd, vredeswerk in Libanon” stond er op de
wervende posters van de Landmacht. Als jong dienstplichtig
militair, 19 jaar oud, uitgezonden naar een vreemd land, waar
oorlog en conflict het land verscheurd hadden. Waar vluchte
lingen zaten. Een land met een heel andere cultuur en vooral
veel wapens.
Op vredesmissie: UNIFIL was de eerste van de moderne vredes
operaties voor Nederland. In dienst van de VN, met een bijbe
horend mandaat. Wat wisten we nou van de situatie daar? De
indrukken waren legio. Al mijn brieven naar huis zijn bewaard
gebleven. Teruglezend schreef ik realistisch over wat er gebeur
de, wat we meemaakten. Raketbeschietingen, moordaanslag,
ongelukken: in een brief staat dat, sinds ik begonnen ben met
schrijven van die brief, er al 15 raketten zijn afgeschoten. Pa
niek? Nee. Nuchterheid? Ja. Naïviteit? Ook.

In 2001 werd ik ineens veteraan. Ik was een jonge veteraan
geworden. Voorheen deed ik niet zoveel met mijn militaire
diensttijd, die uit zes maanden Seedorf en zes maanden Liba
non bestond. In 2002 werd ik gebeld, of ik in Delft als veteraan
in het erecouloir voor de Koninklijke begrafenis van Prins Claus
wilde staan. Wie? Ik? Een lidmaatschap van de Bond van Wa
penbroeders zorgde daar toen voor. Ik moest snel besluiten. Ik
herinner me nog de rit naar de C&A voor een donkere blazer
en een grijze broek, dat had ik allemaal niet. Naast de eervolle
taak van erecouloir was het mijn eerste ontmoeting met vete
ranen, en met mijn eigen veteraan zijn.
Na de uitvaart van Prins Claus heb ik nog in het erecouloir ge
staan voor de begrafenissen van Prinses Juliana en Prins
Bernhard. Door andere Unifillers werd ik uitgenodigd om eens
naar Wageningen 5 mei te komen. In ons oude militaire uni
form, het oud-groen. Eén ding: dat bleek door de jaren in de
plunjebaal erg gekrompen. De knoop onder de broeksriem
moest er het eerst aan geloven. Wageningen 2004, de veteraan
Erik was geboren. Ik herinner me het kippenvel van meelopen
in het defilé, de mensenmassa, het applaus, de warme deken.

 
Vanaf 2005 ben ik gastspreker geworden, met mijn Libanon
verhaal naar scholen toe. Het liep gelijk op met mijn HBO PABO
studie, van 2003 tot 2007. Een mooi project, de verhalen van u,
de verhalen van veteranen  doen er toe. Maken voor leerlingen
oorlog en conflict voelbaar, maken het bevraagbaar. 2005 was
de eerste Nederlandse Veteranendag in Den Haag. Ik heb ze
allemaal tot nu toe meegemaakt. Vanaf 2009 tot 2013 zijn ve
teranen mijn werk geweest. Als projectmedewerker op het
Veteraneninstituut heb ik het scholenproject vorm gegeven.
Kwalitatief en kwantitatief zijn er grote sprongen gemaakt. Van
2.500 leerlingen in het begin naar een bereik van meer dan
10.000 per schooljaar. Door mijn werk en eigen veteraan zijn
heb ik vele veteranen ontmoet. Veteranen en hun partners.
Vele gesprekken gehad. De oudere generatie veteranen, de
Indië, Korea en Nieuw Guinea veteranen, en de jongere vete
ranen van Libanon naar de tegenwoordige tijd.
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verder te willen overdrijven, we weten het van elkaar. Als ik naar
de verhalen van collega Ernst luister, die in Afghanistan is ge
weest, dan huiver ik. Zijn voertuig is daar getroffen door een
bermbom. Hij is er goed uitgekomen, ze zijn er allemaal goed
uitgekomen. Gelukkig. Goed afgelopen.

Ik merk wel dat zij nu helemaal niet bezig zijn met hun veteraan
zijn. Ze komen dus niet naar Den Haag. En op veteranenbijeen
komsten als deze zijn ze ook niet in grote getale aanwezig. Ik
denk dan: misschien komt dat nog. Dwingen kun je het niet, ik
heb geleerd elke keuze te respecteren. Komen ze wel? Laat ze
aansluiten. Terug naar de zeven vrouwen van de eerste foto:
die hebben elkaar ontmoet en ja, de foto is gemaakt op een
verjaardagsfeest van een van hen.
Veteranen geven aan dat ze graag andere veteranen willen
ontmoeten, in kleiner en groter verband. Wat dat betreft is een
lokale of regionale veteranendag als deze een mooi initiatief.
Maar terugkijkend naar de eerste foto: het kan dus ook een
verjaardagsfeestje zijn. Als tweede willen veteranen, oud en
jong,  dat hun missie, hun inzet niet vergeten wordt in de loop
der tijd.  Wat dat betreft was het scholenproject een prachtig
middel om de verhalen van veteranen in de klas te brengen.
 
Tegenwoordig doe ik voor de Nederlandse UNIFIL Vereniging
als vrijwilliger de redactie voor het 3 maandelijkse blad Dubbel
Vier. Door dit werk heb ik vele veteranen ontmoet en gespro
ken. Zo ook nabestaanden van in Libanon overleden Unifillers.
 
Veteranen zijn gewone mensen, maar met een bijzondere
achtergrond. Als ik hier de zaal rondkijk, zie ik vele bekende
gezichten, mensen die ik in de loop der jaren ben gaan leren
kennen.

Veteraan zijn is niet mijn identiteit. Ik ben in de eerste plaats
Erik, vader en tegenwoordig docent. Daarnaast ben ik veteraan.
Voor sommigen is veteraan zijn een way of life geworden, voor
sommigen hun identiteit. Ik kan alleen maar voor mezelf zeg
gen: er is meer in het leven dan alleen veteraan zijn. In de re
clamecampagne voor Nederlandse Veteranendag is te horen:
“Die verdienen ons respect”. Respect of erkenning en waarde
ring is niet iets dat je bij de kassa bij Albert Heijn per meter kan
afscheuren, als ware het koopzegels. Wij hebben mijns inziens
niet zo’n voetstuk nodig. Doe maar gewoon, dat is vaak al gek
genoeg. In mijn geval: Zeker zo.

Erkenning en waardering kun je wel halen uit het aan ex VN
militairen, voornamelijk Unifillers toegekende Draaginsigne
Nobelprijs, zoals dat vandaag hier in Steenwijk aan 11 vetera
nen is uitgereikt. In de laatste editie van Checkpoint staat een
interview met de nieuwe directeur van het Veteraneninstituut,
kolonel Ludy de Vos. Wat betreft veteraan zijn en erkenning en
waardering stelt hij, dat we er voor moeten oppassen niet te
overvragen. Draag zelf bij aan een beter begrip in de samenle
ving, wacht niet op wat de samenleving voor de veteraan kan
of gaat betekenen. En daar ben ik het van harte mee eens.
 
De afgelopen jaren hebben verhalen van veteranen met
vooral een psychische aandoening de pers over veteranen
overheerst. Recent is daarbij gekomen de megaclaim van
vooral UNIFIL veteranen jegens het Ministerie van Defensie. Dat
wordt breed uitgemeten in de pers. Het is natuurlijk zo, dat
goed nieuws geen nieuws is: je komt te weinig succesverhalen
tegen over veteranen in de maatschappij. Daar kun je zelf wat
aan doen.
 
De negatieve teneur in de pers heeft er toe geleid dat er een
scheef en onterecht beeld is ontstaan over veteranen, en over
Libanonveteranen in het bijzonder. Toen ik in 2012 nog voor
het Veteraneninstituut werkte, heb ik het tegen de inmiddels
vertrokken directeur gezegd: “Hoe kan ik nou veteranen voor
gastlessen naar scholen bemiddelen, als er twee deuren ver
derop in hetzelfde kantoor richting de pers voornamelijk wordt
geschreven over tikkende tijdbommen, psychisch beschadigd
zijn en zelfdoding onder veteranen? Docenten/leerkrachten
lezen ook kranten…. ” Ik ben nog altijd trots op mijn uitzending
destijds. Alleen draag ik het nu minder uit, gelet op de eerste
vaak negatieve associatie die gelegd wordt met mijn (Libanon)
veteraan zijn.
Jongstleden maart had ik een sollicitatiegesprek voor een
nieuwe functie in Echt. Twee van de drie mensen, die ik tegen
over me had, begonnen direct over Libanon, PTSS en “bescha
digd zijn terug gekomen”. Die baan heb ik niet gekregen, of het
er mee te maken heeft, kom ik niet te weten. Aflopen maandag
in de kantine op het werk een gesprek, met daarbij Karin, een
van onze nieuwe docentes. Veteranendag kwam ter sprake en
jammer genoeg stelde zij gelijk de vraag: “Of heb jij ook PTSS?”
 
Over ontmoeten, verbinden, kameraadschap en afzien: er komt
een wandeltocht door Schotland, door en voor veteranen met
een aandoening, verenigd in de vereniging Wounded Warriors.
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Ik zeg: "Helemaal geweldig. Doen". Het verbindt, net als de
Vierdaagse lopen, en heeft zeker een helende werking. In de
laatste Checkpoint staat hierover geschreven. Er is daarnaast
contact gelegd met de pers. Jammer genoeg heeft dit geleid
tot een artikel in de krant in Uden met als kop er boven: “Er zijn
zoveel veteranen in Nederland, die worstelen met PTSS”. Met
krantenkoppen als deze is het niet vreemd meer dat al die
mensen de afgelopen jaren mij hiernaar gevraagd hebben,
telkens weer, van schoolkinderen van 11 jaar oud tot en met
mijn huidige collega’s.
 
Tot slot: in 2004 bij de uitvaartplechtigheid van Prins Bernhard
begon ik samen met collega Unifillers Fred Janssen, Jens van
der Vorm en Peter Reijn aan een nieuw avontuur. De Witte Anjer
als symbool voor veteranen. Op een kamertje in de Van
Ghentkazerne in Rotterdam bedacht. In mei 2005 in Wagenin
gen, de eerste keer zonder aanwezigheid van de Prins, liep het
UNIFIL detachement met een witte anjer opgespeld. Een geste
die hogelijk gewaardeerd werd. Nederlandse Veteranendag is
oorspronkelijk door de regering ingesteld op de verjaardag van
de prins, 29 juni. Tegenwoordig is het de laatste zaterdag van
juni.

Hieruit is het idee geboren om naar voorbeeld van de Engelse
Poppy een symbool te maken van de anjer. Een symbool van
erkenning en waardering voor de Nederlandse veteranen “
Voor wie draag jij de witte anjer?”. Ik kijk met trots op terug op
tien jaar Witte Anjer. In 2006 was de voorzichtige introductie
van de anjer op Veteranendag. De witte anjer is hier vandaag
ook aanwezig. Van 1.500 anjers in 2006 naar honderdduizen
den anjers nu in 2016. Een nieuwe en mooie traditie is geboren.
 
Vandaag draag ik de witte anjer, het Draaginsigne Nobelprijs
voor de Vrede en de nieuwe vriendschapspin. Deze pin is een
initiatief van de UNIFIL vereniging. Deze wordt verkocht in Den
Haag en is te krijgen bij de webshop van de UNIFIL Vereniging.
De opbrengst gaat naar de kinderen van vluchtelingen in Liba
non, in samenwerking met de Ambassade van Libanon en
UNICEF. Voor altijd verbonden.
 
Veteranen: gewone mensen, maar met een bijzondere achter
grond. 
 
Ik dank u voor uw aandacht.
 
 
(Foto's bij dit artikel: Helma Gielen-Alberts, Stephanie van Herwij
nen (DMV), Jan Steenbakker (foto UNIFIL Medivac helicopter,
1981), en verder uit de privé collectie van Erik Kuiper en de familie
Van Kampen)
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Monuta team bijzondere uitvaarten
Wij zijn 24 uur per dag bereikbaar op 055 - 527 42 77.
Kijk ook op www.monuta.nl/veteranen

“ Erkenning en waardering staan 
voorop bij onze dienstverlening”
Veteranen hebben een bijzondere status in Nederland. Monuta wil graag iets 
terug doen voor die mensen die zich hebben ingezet in dienst van de vrede. Daarom 
ont wikkelden we de Monuta Veteranenuitvaart. Om recht te doen aan het bijzondere 
verleden van veteranen. Een veteranenuitvaart is een uitvaart met bijzondere elementen 
die te maken hebben met het verleden als veteraan. Het team bijzondere uitvaarten van 
Monuta heeft alle kennis in huis om een veteranenuitvaart te verzorgen. De teamleden 
zijn bekend met verschillende protocollen, ceremonieel en onderscheidingen.

(advertentie)

In memoriam

Dick van den Berg 24-12-2015
Hans (A.J.) van den Noort 06-01-2016
Hans (J.W.O.) Hoenselaar      onbekend
Hendrik Huskens 16-03-2015
Paul Delmeer 08-03-2015
Gino Tirro 15-04-2016
Marcel ((M.W.A.) Knapen 08-12-2014
Henk (H.A.N.) van Werde 16-04-2016
M.J. van den Berkmortel 17-05-2016
Tom (M.E.T.M.) Vrolijks 31-03-2016
Rob (R.J.) van Leeuwen 29-06-2016
Willem (W.J.J.) Jacobs 15-10-2016

 
Het jaar 2016 loopt ten einde, een jaar waarin we afscheid hebben moeten nemen van dierbaren, Unifillers, vrienden, leden van
de vereniging.
 
Overleden in 2016 (voor zover bekend bij het bestuur):
 

 

Opdat zij mogen rusten in vrede
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Cees van  Ingen ZH/NBr.midden 06-24167686 Eike-Jan Koster ZH 06-40439692
Cor Aalbregt Utrecht 06-12304236 Jan Leenslag ZH 06-40500856
Henk Baas Flev/A'dam 06-39864658 Hans van Lent ZH/Nbr.midden 06-28295477
Wim van Beek Gelderland 06-81321886 Klaas Mars Ov.West/Flev 06-51082753
Gerrie van Beek-Klaij Gelderland 06-81321886 Jos Remmen Limburg 06-24181523
Piet van Eekelen West Brab/Zlnd 06-40434536 Johannes Veltman Gelderland 06-24165879
Leon Heber Limburg/België 06-53893297 Marcel ter Voert Gelderland/Overijssel06-14063223
Ico Jongerden Overijssel 06-84426710 Henk de Wit Groningen 06-51246516
        Klaas Zijlstra Friesland 06-18696884

Nuldelijnsondersteuning
Hieronder de lijst met nuldelijnsondersteuners van de UNIFIL Vereniging. Cees van Ingen is voor de NUV de coördinator. Zit je
verlegen om een praatje? Loop je ergens tegenaan? Schroom niet en neem eens contact op.

 
 

 
 
Nederland kent als gevolg van de Veteranenwet (2012) sinds juni 2014
een Veteranenloket, waar veteranen en/of hun partners met hun vra
gen terecht kunnen. Het telefoonnummer van het Veteranenloket is
088 - 334 00 00. De verenigingen, ook de UNIFIL Vereniging, kennen
veelal een nuldelijnsondersteuning. Maatjes onder elkaar voor elkaar,
voor een luisterend oor en kameraadschappelijke hulp. Nuldelijnson
dersteuning is een project van het Veteranenplatform. 

Let it snow, let it snow, let it snow .... Dutchbatt Libanon in 1979. De zonneolie kan nog even in de kast blijven ;-)
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Indien onbestelbaar:  Sjak Neelen, Ericalaan 16, 6086 CV Neer

www.editoo.nl


